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Stawiam na 
gospodarkę
Rozmowa z kandydatem 
na burmistrza Rzgowa 
– Konradem Kobusem
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Wywiad z kontrkandydatem do fotela burmistrza Rzgowa - Markiem Martynowskim publikujemy na stronie 2

KOMUNIKAT PiS
Komitet Wyborczy Prawo i Sprawiedliwość  

po przeanalizowaniu wyników wyborów samorządowych 
na terenie naszej gminy, podjął decyzję 

o poparciu p. Konrada Kobusa jako kandydata 
na burmistrza miasta Rzgowa w II turze głosowania
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W niedzielę wybieramy burmistrza
Wszystko zależy od Ciebie – przyjdź, zagłosuj!



Znamy już pełny skład 
nowej Rady Miejskiej Rzgowa 
wybranej 16 listopada br. Oto 
radni nowej kadencji: 
Marek Bartoszewski
Leszek Chwiałkowski
Zbigniew Cisowski
Ewa Fryczka
Grażyna Gałkiewicz
Wiesław Gąsiorek
Rafał Kluczyński
Kazimierz Łęgocki
Marek Marchewczyński
Jan Michalak
Radosław Pełka
Jan Spałka
Jarosław Świerczyński
Anna Tumińska-Kubasa 
Stanisław Zaborowski.

Mimo perturbacji związanych 
z liczeniem głosów, nowa Rada 
Miejska Rzgowa wyłoniona zo-
stała bez większych kłopotów. 
Gratulujemy wszystkim wybra-

nym radnym, których mieszkań-
cy obdarzyli zaufaniem i manda-
tem. Dodajmy jeszcze, że wybory 
w mieście i gminie przebiegały 
bez problemów, a frekwencja 
wyniosła prawie 54 proc.

W wyborach na fotel burmi-
strza Rzgowa ani jeden z czte-
rech kandydatów nie uzyskał 
ponad 50 proc. głosów, dlatego 
30 bm. odbędzie się druga tura 
wyborów. Zmierzą się w niej 
dwaj kandydaci: Konrad Kobus 
i Marek Martynowski. Pierwszy 
z nich w pierwszej turze uzyskał 
1681 głosów (41,12 proc. wszyst-
kich ważnych oddanych głosów), 
drugi zaś 1268 (31,02 proc.).

Dwaj kontrkandydaci, którzy 
odpadli po pierwszej turze, uzy-
skali następującą liczbę głosów: 
Marek Anderwald – 642 (15,70 
proc.) i Krystian Pamuła – 497 
(12,16 proc.).

Rozmowa z kandydatem na burmistrza Rzgowa – Markiem Martynowskim

Gmina to duże przedsiębiorstwo
- W jakim kierunku w naj-

bliższych dziesięciu latach po-
winien rozwijać się Rzgów?

- Jako gmina przyjazna przed-
siębiorcom.

- Proszę podać priorytety in-
westycyjne.

- Kanalizacja, infrastruktura 
drogowa.

- Jak, wg Pana, pogodzić 
realia i możliwości finansowe 
z potrzebami miasta i gminy? 

- Na pewno podejmę kroki 
mające na celu pozyskanie jak 
najwięcej środków z przeznaczo-
nych na rozmaite cele funduszy 
unijnych, co pozwoli na realiza-
cję większej ilości inwestycji. 

- Jak zamierza Pan wykorzy-
stać swoje doświadczenia zwią-
zane z prowadzeniem własnej 
firmy przy kierowaniu mia-
stem i gminą? 

- Gmina w gruncie rzeczy stano-
wi duże przedsiębiorstwo, zatem 
tak jak przy prowadzeniu własnej 
działalności gospodarczej kluczo-
we jest właściwe zarządzanie, które 
stanowi niewątpliwie wyzwanie 
dla każdej jednostki samorządu te-
rytorialnego. Postawię jednak na 
pewne sprawdzone metody, które 
pozwoliły mojej firmie funkcjono-
wać blisko 20 lat, jestem przeko-
nany, że okażą się trafione także 
w przypadku gospodarowania 
miastem i gminą Rzgów. Sądzę, 

że każdemu z nas zależy na tym, 
by nareszcie zamknąć rozdział 
pod tytułem „stagnacja w gminie 
Rzgów”, a rozpocząć nowy – „czas 
na zmiany, nowe inwestycje” które 
przyniosą naszemu regionowi nale-
żyty rozkwit. Zadaniem burmistrza 
jest przecież zarządzanie gminą 
w trosce o jej właściwy rozwój 
i dobro mieszkańców, a, jak głosi 
stare polskie przysłowie, dobry go-
spodarz nigdy nie próżnuje. 

- W Rzgowie działa dużo 
małych i średnich firm, czy 
widzi Pan realne szanse na więk-
sze włączenie się ich do rozwoju 
miasta i gminy? Czy dotychczas 
Pana firma wsparła w jakiś 
sposób lokalny samorząd?

- Stawiam przede wszystkim na 
rozwój małych i średnich przedsię-
biorstw, bowiem to one stanowią 
postawę współczesnej gospodarki, 
mają kluczowe znaczenie z punktu 

widzenia ekonomicznego wzrostu 
gospodarczego, tworzą najwięcej 
miejsc pracy i stanowią główne 
źródło konkurencji, która jest nie-
zbędna dla prawidłowego funkcjo-
nowania rynku, jednakże muszą 
one mieć sprzyjające warunki do 
ich rozwoju żeby mogły włączyć 
się do rozwoju miasta i gminy. 
Jeżeli takich nie ma to trudno 
oczekiwać. aby się włączały. 

- Na czym ma polegać „za-
cieśnianie współpracy władz 
Rzgowa z władzami ościennych 
gmin i miast przy planowaniu 
kluczowych inwestycji”?

- Zacieśnienie współpracy 
z innymi gminami ma polegać na 
wypracowaniu wspólnej polityki, 
która będzie zaspokajała potrzeby 
mieszkańców każdej z gmin. 

- Czy to, że od lat związany 
Pan jest ze Starową Górą ozna-
cza, że chce Pan wyraźnych 

preferencji dla tej miejsco-
wości?

- To prawda, że jestem 
mieszkańcem Starowej Góry 
od lat, doskonale znane 
mi są problemy i potrze-
by lokalnej społeczności, 
bowiem sam na co dzień 
się z nimi borykam. Oczy-
wiście są pewne inwesty-
cje, które powinny być zre-
alizowane już dawno temu, 
jak chociażby kanalizacja, jed-
nakże po ewentualnym objęciu 
urzędu w pierwszej kolejności 
chciałbym zapoznać się z pro-
blemami całej gminy, 
a następnie ocenić, 
które z nich wy-
magają natych-
miastowych 
działań. Nie-
wykluczone, 
że pośród 
nich na 
p i e r w -
szy plan 
wysuną 
s i ę 
t a k ż e 
potrzeby Starowej Góry, jednak przez 
sam fakt, że jestem jej mieszkańcem 
nie mogę i nie chcę pozbawiać jej 
możliwości rozwoju. 

- Co Pan uważa za najwięk-
szy błąd czy porażkę w Rzgo-
wie w ostatnich latach?

- Brak pozyskiwania 
środków na rozwój 

gminy.
- Jaka będzie 

Pana pierw-
sza decyzja 
w Urzędzie 
Miejskim po 
w y g r a n i u 
drugiej tury 
wyborów?
- Stworzenie ko-

mórki organiza-
cyjnej, której 

zadaniem 
będzie 

opracowanie strategii rozwoju 
gminy na najbliższe kilka lat.

- Co kampania wyborcza 
zmieniła już w Pana życiu?

- Dowiedziałem się o sobie 
rzeczy, które nigdy nie miały 
miejsca.

Można rodzić w Gamecie
Niemal od początku istnie-

nia szpital Gameta w Rzgowie 
oferuje swoje usługi mieszkan-
kom tego miasta i gminy. Teraz, 

dzięki podpisanemu kontrak-
towi z Narodowym Fundu-
szem Zdrowia, ta nowoczesna 
prywatna placówka medycz-

na oferuje 18 łóżek dla rodzą-
cych z całego powiatu łódzkie-
go wschodniego. Dotychczas 
powiat łódzki wschodni jako 

jedyny w województwie nie 
miał własnego oddziału gine-
kologiczno-położniczego. 

W ostatnich latach mieszkan-
ki naszego powiatu korzysta-
ły głównie z łódzkich szpitali. 
Tylko w ubiegłym roku na świat 

przyszło w nich ponad 620 ma-
luchów z powiatu łódzkiego 
wschodniego. Teraz przyszłe 
matki będą miały zapewnioną 
opiekę położniczą w rzgowskim 
szpitalu.

(PO)

NOWA RADA MIEJSKA

Mini ankieta personalna:
- wiek - 41 lat
- rodzina – jest dla mnie bardzo 
istotna 
- pierwsza zarobiona złotówka 
– w 8 klasie szkoły podstawo-
wej myjąc szyby samochodów 
na stacji benzynowej
- największy sukces zawodowy 
i prywatny – utrzymanie firmy 
na rynku już od 20 lat 
- największa życiowa porażka 

– walczę do końca, aby jej nie 
ponieść
- ulubiony bohater książkowy 
lub filmowy – Indiana Jones 
- ulubiony samochód - Mase-
rati
- preferencje wypoczynku – 
zwiedzanie 
- zainteresowania, pasje - po-
dróże, motocykle, narciarstwo, 
nurkowanie
- stosunek do religii - katolik

RADNI SEJMIKU 
WOJEWÓDZTWA ŁÓDZKIEGO

Bardzo długo trwało liczenie 
głosów radnych do Sejmiku 
Województwa Łódzkiego. Osta-
tecznie wyniki wyborów miesz-
kańcy regionu poznali dopiero 
z sobotniej prasy (22 bm.). naj-
więcej mandatów (12) zdobyło 
PiS, Platforma Obywatelska 
i Polskie Stronnictwo Ludowe 
uzyskały po 10 mandatów, SLD 
przypadł tylko 1. Zatem w Sej-
miku rządzić będzie nadal ko-
alicja PO-PSL, wygląda na to, 
że stanowisko marszałka nadal 
należeć będzie do PO.

Tak wynika z czysto politycznej 
arytmetyki, ale ostateczne decy-
zje w sprawie marszałków woje-
wództw zapadną w Warszawie.

Rozdział stanowisk jest bardzo 
istotny, bo przecież w najbliż-
szych latach władze wojewódzkie 

będą miały do podziału 2,2 mln 
euro z Unii Europejskiej, a partie 
rządzące w województwie acz-
kolwiek oficjalnie mówią niemal 
jednym głosem, przy podejmo-
waniu szczegółowych decyzji 
różnią się niejednokrotnie.

Prawo i Sprawiedliwość
Piotr Adamczyk
Rafał Ambrozik
Robert Baryła
Krzysztof Ciebiada
Włodzimierz Fisiak
Piotr Grabowski
Joanna Kopcińska
Iwona Koperska
Halina Rosiak
Mariusz Rusiecki
Błażej Spychalski
Witold Witczak

Platforma Obywatelska
Marcin Bugajski

Jolanta Chełmińska
Włodzimierz Kula
Tomasz Piotrowski
Ilona Rafalska
Dorota Ryl
Joanna Skrzydlewska
Witold Stępień
Hanna Zdanowska
Bożena Ziemniewicz

Polskie Stronnictwo Ludowe
Artur Bagieński
Paweł Bejda
Andrzej Chowis
Andrzej Górczyński
Dariusz Klimczak
Marek Mazur
Elżbieta Nawrocka
Beata Ozga-Flejszar
Wiesław Stasiak
Stanisław Witaszczyk

Sojusz Lewicy Demokratycznej
Piotr Bors
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„Szlachetna paczka” chce 
dotrzeć przed świętami 
Bożego Narodzenia do naj-
bardziej potrzebujących: 
wolontariusze z rejonu 
Rzgowa i okolic przez ostat-
nie tygodnie odwiedzali ro-
dziny potrzebujące, pozna-
wali ich sytuację i potrzeby. 

Teraz poszukują dla nich 
darczyńców.

I Ty możesz zostać darczyń-
cą! Aby dołączyć do grona 
darczyńców wystarczy wejść 
na www.szlachetnapaczka.pl, 
wybrać jedną z rodzin ze swej 
okolicy i po poznaniu jej po-
trzeb, skompletować paczkę. 

Przez cały czas, można liczyć 
na pomoc wolontariusza, opie-
kującego się rodziną. Darczyń-
cami zwykle nie są pojedyn-
cze osoby, ale całe grupy, np. 
przedszkole, pracownicy in-
stytucji, ochotnicze straże po-
żarne, różnego rodzaju grupy 
czy przedsiębiorcy. Na stronie 

internetowej www.szlachetna-
paczka.pl od 22 listopada br. 
istnieje baza opisów z infor-
macjami o rodzinach w po-
trzebie. Przez trzy tygodnie 
każdy będzie mógł wybrać 
jedną z nich i specjalnie dla jej 
członków przygotować wyjąt-
kową paczkę. 

Finał SZLACHETNEJ 
PACZKI – weekend cudów 
odbędzie się 13 i 14 grudnia, 
w trakcie którego zjednoczy się 
ponad 300 tys. Polaków – dar-
czyńców, wolontariuszy, rodzin 
w potrzebie. Serdecznie zapra-
szam do udziału w tym szla-
chetnym projekcie. 

Klaudia Zaborowska 
lider rejonu  

„Rzgów i okolice”

Rozmowa z kandydatem na burmistrza Rzgowa – Konradem Kobusem

Stawiam na gospodarkę
- Ścierają się różne 

koncepcje dotyczące 
przyszłości Rzgowa. 
Znamy już sporo od-
powiedzi na ważne 
pytania związane 
choćby z komu-
nikacją, układem 
dróg. W jakim 
kierunku powinno 
zmieniać się miasto 
i gmina?

- W mojej 
o c e n i e 
g m i n a 
p o -

winna osiągnąć pewien stopień 
zrównoważenia - mam tutaj na 
myśli dokończenie prowadzo-
nych już inwestycji, przeprowa-
dzenie niezbędnych inwestycji 
poprawiających życie miesz-
kańców i zaspokajających ich 
w podstawowe potrzeby, tzn. 
zabezpieczenie dostaw wody, 
rozbudowa kanalizacji, budowa 
dróg gminnych na dawno za-
mieszkanych terenach oraz na 
nowo powstałych osiedlach 
mieszkaniowych. Oczywiście 
po spełnieniu podstawowych 
zadań gminy możemy myśleć 
w przyszłości o takich inwe-
stycjach jak np. wody geoter-
malne.

- Wygląda na to, że nie będzie 
obwodnicy miasta, są proble-
my ze studium zagospodaro-
wania przestrzennego, widać 
wyraźnie, że mieszkańcy nie 
chcą chyba zbyt radykalnych 
zmian....

- Zazwyczaj jest tak, że wszyscy 
mamy obawy przed radykalnymi 
zmianami, do każdej koncepcji 
zmian winna być przeprowadzo-
na konsultacja z mieszkańcami 

i to jest jeden z waż-
nych priorytetów. 

Brak dotarcia 
z informacją 
w odpowied-
nim czasie do 
każdego z nas 
p o w o d u j e 
dezorganiza-
cję społeczną. 
A jeżeli chodzi 

o obwodni-
cę Rzgowa, 

uważam, że 
przyj -

dzie 

taki moment, iż będzie ona nie-
zbędna. Wszyscy pamiętamy 
jak jeździło się w Rzgowie 10 
lat temu a jak teraz, a co będzie 
za następnych 10 lat?

- Rzgów jest w dobrej sytu-
acji, bo w ostatnim ćwierćwie-
czu zyskał potężną infrastruk-
turę techniczną, ale potrzeby 
w tym zakresie są wciąż spore, 
a możliwości finansowe chyba 
coraz mniejsze...

- Panie redaktorze, jest to 
temat bardzo szeroki i nie wiem 
czy starczy czasu na omówienie 
podstawowych spraw, ale trzeba 
przyznać, że gmina Rzgów po-
przez prawidłową gospodarkę 
finansami nie ma zadłużenia, 
co pozwala jej na pewną au-
tonomiczność. Oczywiście in-
frastruktura techniczna była 
wybudowana, ale wymaga ona 
już wymiany na nowe techno-
logie. Mam na myśli produkcję 
wody. Natomiast należy stwier-
dzić, iż są tereny, które gmina 
powinna priorytetowo uzbroić 
w infrastrukturę. Wkrótce będą 
pozyskane środki unijne na roz-
budowę infrastruktury, dlatego 

gmina już pomyślała o udziale 
własnym na te cele. Mam na 
myśli dokończenie kanalizacji 
Starowej Góry i Starej Gadki. 
Myślimy o skanalizowaniu pozo-
stałych miejscowości. Uważam, 
iż w niektórych miejscowościach 
musimy zastosować przydo-
mowe oczyszczalnie ścieków. 
Szansą dla gminy jest wejście 
w program dofinansowania tych 
oczyszczalni, ponieważ będzie to 
tańsze niż budowanie kilometro-
wych odcinków sieci kanalizacji 
do oczyszczalni ścieków. Tego 
tematu nie można pozostawić 
tylko mieszkańcom na ich gło-
wach, ale aktywnie ich wspie-
rać i udzielać im pomocy. Głowę 
moją zaprząta również problem 
wód opadowych na terenie 
gminy. Pamiętam jak niedawno 
ulice Rzgowa po krótkotrwałej 
ulewie zamieniły się w rwące 
rzeki. Uważam, iż powinien 
powstać plan kompleksowego 
odwodnienia gminy i zostać sys-
tematycznie wdrażany.

- Jakie ma Pan priorytety 
rozwojowe gminy?

- Oprócz już wspomnianych 
wcześniej, pragnę podkreślić, 
że rozwój gminy może odbywać 
się na różnych płaszczyznach. 
Oprócz już omówionych zwra-
cam uwagę, że mamy jeszcze 
kulturę, oświatę, ochronę zdro-
wia, pomoc społeczną. Wkrót-
ce powstanie w Rzgowie dom 
kultury, którego działalność 
spełni oczekiwania mieszkań-
ców i ich zaktywizuje. Oczywi-
ście mówimy o wielu sprawach, 
w tym drogach i komunikacji, 
ale należy sobie powiedzieć, 
skąd pochodzą dochody gmny. 
Dlatego uważam, że podstawo-
wym priorytetem nie powinno 
być podnoszenie podatków, ale 
zwiększanie liczby podmio-
tów gospodarczych. Położenie 
Rzgowa oraz rozsądna polityka 
samorządu od jego powstania 
zapewniło gminie przyciągnię-
cie podmiotów gospodarczych 
o różnym profilu działalności. 
Różny profil działalności za-
pewnia większą stabilizację 
wpływów środków do budżetu 
gminy. Oprócz zewnętrznych 
podmiotów gospodarczych 

mamy wiele przedsiębiorstw 
o rodzimym pochodzeniu i nie 
możemy nie doceniać ich roli. 
Dlatego władze gminy winny 
dołożyć szczególnej dbało-
ści o zachowanie tego trendu. 
Należy szanować każdy przejaw 
przedsiębiorczości - od małego 
podmiotu gospodarczego do 
tych największych. Moim zda-
niem jest to główny priorytet 
rozwoju gminy. Jeżeli zostanie 
zaniedbany ten obszar działal-
ności samorządu, to możemy 
zapomnieć o wpływach do bu-
dżetu i jakimkolwiek rozwoju.

- 30 listopada staje Pan 
w szranki z konkurentem do 
fotela burmistrza – o co chciał-
by go Pan zapytać..

- Nie jest moją intencją prze-
pytywać mojego konkurenta, po-
zostawiam to wyborcom.

- Jak pan ocenia pracę lokal-
nych urzędników Urzędu Miej-
skiego, ponieważ spotykam się 
z różnymi ocenami…

- Jeżeli chodzi o pracę urzęd-
ników, to uważam, że są oni 
w większości dobrze przygoto-
wani merytorycznie do pełnio-
nych funkcji i wielu z nich po-
siada duże doświadczenie, lecz 
stan prawny w państwie jest tak 
skonstruowany, że dopuszcza 
dowolność interpretacji w wielu 
kluczowych dziedzinach, co 
w konsekwencji przekłada się 
także na pracę administracji 
samorządowej, wprowadzając 
niepotrzebną nerwowość za-
równo po stronie mieszkańców 
jak i urzędników. Są oczywiście 
obszary, które, moim zdaniem, 
trzeba w urzędzie i jednost-
kach organizacyjnych gminy 
zsynchronizować, m.in. prze-
pływ informacji zmierzający do 
usprawnienia obsługi mieszkań-
ców. Zwracajmy również uwagę 
na to, że wchodząc do urzędu, 
w którym umieszczone jest 
godło polskie, należy zachować 
odpowiednie standardy etyczne, 
a urzędnicy winni pamiętać, że 
ich praca jest służbą publiczną.

- Czy ma Pan już osobę, 
która będzie pełniła funkcję 
zastępcy burmistrza?

- Jest wiele osób w naszej 
gminie, które są kompetentne 

i chcą ze mną współpracować, 
lecz nie dzielmy skóry na niedź-
wiedziu..., ale zastanawiam się 
czy Pańskie pytanie nie jest po-
dyktowane już krążącymi plot-
kami, że moim zastępcą zostanie 
obecny burmistrz czy obecny 
przewodniczący Rady. Otóż 
pragnę poinformować, iż żadna 
z wymienionych osób nie będzie 
moim zastępcą.

- Dotąd niewiele Pan mówił 
o sobie, rodzinie prywatnych 
zainteresowaniach, a czytel-
nicy chcieliby więcej wiedzieć 
o kandydacie na burmistrza...

- Jestem mieszkańcem Rzgowa 
od 17 lat, ożeniłem się ze rzgo-
wianką i postanowiliśmy tutaj 
zamieszkać. Interesuje mnie 
globalizacja, nowe technolo-
gie, sport, motoryzacja. Wolne 
chwile, chociaż nie jest ich zbyt 
dużo ze względu na działalność 
zawodową i społeczną, spędzam 
z rodziną, lubię odpocząć przy 
pracy w ogrodzie. Najbardziej 
regeneruje mnie chociaż jeden 
dzień pobytu w pięknym pol-
skim lesie. Doceniam uroki 
naszego kraju, którego wiele 
rejonów miałem okazję poznać 
w młodości zajmując się ak-
tywnie sportem. Chciałbym do 
wielu tych miejsc powrócić, ale 
z żalem muszę stwierdzić, że 
ostatnio na wyjazdowym tygo-
dniowym urlopie byłem chyba 
6 lat temu. Przy okazji tego wy-
wiadu namawiam wszystkich 
do odkrywania wspaniałych za-
kątków naszego kraju. W naj-
bliższym otoczeniu mamy wiele 
wspaniałych miejsc, które warto 
zobaczyć.

Mini ankieta personalna:
- wiek: 47 lat
- rodzina: żona
- pierwsza zarobiona złotów-
ka: w szkole podstawowej przy 
zbiorach owoców
- największy sukces zawodo-
wy i prywatny: ciągle przede 
mną
- największa życiowa porażka: 
nie było
- ulubiony bohater książkowy 
lub filmowy: Wokulski
- ulubiony samochód: duży
- preferencje wypoczynku: 
w ogrodzie, na łonie natury
- zainteresowania – pasje: 
nowe technologie, sport, go-
spodarka
- stosunek do religii: katolik

„Szlachetna paczka” - poszukiwani darczyńcy!
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Zgodnie z decyzją inwestora, 
zadanie podzielono na 3 odcinki. 
Pierwszy (długości 15 km) znajdu-
jący się najbliżej Strykowa, wykona 
konsorcjum Strabag i Budimex. 
Złożyło ono najniższą ofertę opie-
wającą na 340 mln zł brutto. Drugi 
odcinek (długości 10 km) zrealizu-
je firma MOTA-ENGIL – za 361 
mln zł. Ostatni odcinek z węzłem 
Tuszyn budować będzie wyko-
nawca pierwszego wspomniane-
go fragmentu, czyli konsorcjum 
Strabag i Budimex – za 327 mln 
zł. Jak nas poinformowano w łódz-
kim oddziale GDDKiA, jedynym 
kryterium wyłonienia wykonaw-
ców stanowiła wartość oferty. We 
wszystkich trzech wspomnianych 

przypadkach inwestor przygoto-
wany był na zapłacenie więcej niż 
ostatecznie ustalono w przetargu, 
np. na trzecim odcinku „zaoszczę-
dzono” ponad 80 mln zł.

Do przetargu przystąpiło wiele 
firm i konsorcjów – zarówno tych 
dobrych, znakomicie sobie radzą-
cych z realizacją inwestycji dro-
gowych, jak i odnotowujących na 
swoim koncie opóźnienia. Wygląda 
na to, że w przypadku A-1 Stry-
ków – Tuszyn wyłoniono solidnych 
wykonawców. Szkoda jednak, że 
wśród realizatorów zabrakło firmy 
SKANSKA, która w rejonie Roma-
nowa pracowała wręcz popisowo.

Roboty już ruszyły. Na placach 
budowy pojawiły się maszyny 

i ludzie, wykonywane są roboty 
przygotowawcze, m.in. ziemne. 
Pogoda sprzyja, bo nie ma ani 
mrozu, ani śniegu. Wykonawcy 
mają na wykonanie zadań 22 mie-
siące, bez wyłączania zimy. Zatem 
realnie biorąc, być może w końcu 
2016 roku pojedziemy wreszcie 
40-kilometrowym odcinkiem 
A-1. Gdyby tak się stało, będzie 
można powiedzieć, że ostatecznie 
przełamano złą passę w budowie 
tej autostrady w sercu Polski.

Odcinek A-1 Stryków – Tuszyn 
ma kapitalne znaczenie nie tylko 
dla całej aglomeracji łódzkiej. 

Oczywiście dzięki zbudowaniu 
tego odcinka Łódź zyska tzw. 
wschodnią obwodnicę i pozbę-
dzie się wreszcie uciążliwe-
go ruchu tranzytowego. W ten 
sposób odciążone zostaną drogi 
przelotowe w tym mieście, co 
w połączeniu z zachodnią ob-
wodnicą Łodzi (trwa o nią ba-
talia) może wreszcie pozwolić 
odetchnąć z ulgą mieszkańcom 
ponad 700-tysięcznego ośrodka. 
Zanim się to stanie, musi jednak 
minąć jeszcze sporo czasu.

Jeśli już jesteśmy przy wschod-
niej obwodnicy Łodzi, wspo-

mnijmy, że specjaliści wskazu-
ją na pewne błędy popełnione 
w fazie projektowania tego 40-
kilometrowego odcinka. Chodzi 
o wyliczenie przewidywanego 
obciążenia tej autostrady. Fa-
chowcy twierdzą, że już teraz 
powinny być zbudowane nie 
dwa a trzy pasy ruchu w każdej 
jezdni. Z kolei inwestor wyja-
śnia, że w przyszłości bez więk-
szych problemów będzie można 
dobudować trzeci pas.

I na zakończenie kilka słów na 
temat gminy Rzgów, na której te-
renie, w rejonie Romanowa i Ka-
linka, znajduje się wielki węzeł 
łączący A-1 i S-8. Fragment au-
tostrady w rejonie tego węzła już 
istnieje i gotowy jest do przyję-
cia ruchu (zbudowała go bardzo 
dobrze i przed terminem firma 
SKANSKA). Oczywiście ten odci-
nek A-1 będzie musiał poczekać na 
zbudowanie pozostałych fragmen-
tów arterii. Wjazd na autostradę 
w rejonie Rzgowa znajdować się 
będzie właśnie na wspomnianym 
skrzyżowaniu A-1 z S-8, a następ-
nie w sąsiedniej gminie Brójce.

(PO)

Piotr Busiakiewicz
Grzegorz Busiakiewicz
Elżbieta Ciesielska

Waldemar Chałat
Ewa Gładysz
Sylwester Golus

Małgorzata Kopczyńska-Żeno
Mariusz Kotynia
Małgorzata Lesiak

Tomasz Musielski
Monika Oleksiewicz
Andrzej Opala
Jarosław Sobieszek
Sławomir Sokołowski

Michał Suwalski
Mirosław Sójka
Zofia Sójka
Edyta Waprzko
Klaudia Zaborowska

Zbudują A-1
Nad tą budową ciąży fatum. Wiele lat spierano się na 
temat przebiegu odcinka autostrady A-1 w rejonie Łodzi, 
a gdy już ruszyły roboty, konsorcjum Polimex-Mostostal 
zawalało wszystkie możliwe terminy i ostatecznie musiało 
zejść z placu budowy. Oszacowano, że wykonało zaledwie 
10 proc. robót. Wiemy już ostatecznie, kto wykona  
40-kilometrowy odcinek Stryków – Tuszyn.

Bandyta przed sądem
Głośny napad pod Rzgowem 

na właściciela kantoru wkroczył 
w fazę sądową. Przed obliczem 
Temidy stanął bowiem 44-letni 
Wojciech S., znany wcześniej 

organom ścigania z powodu 
udziału w przestępstwach 
kryminalnych, m.in. w tzw. 
łódzkiej ośmiornicy. Za rozbój 
z użyciem broni palnej może 

spędzić za kratkami nawet 15 
lat. Odrębnym postępowaniem 
objęto 37-letniego wspólnika. 
Poszukiwany jest także trzeci 
z uczestników napadu.

Do napadu doszło w jednej 
z podrzgowskich miejscowości. Po 
długotrwałej obserwacji właścicie-
la kantoru i jego rodziny bandyci 
zaatakowali właściciela kantoru, 
gdy ten otwierał bramę garażu. 
Doszło do szarpaniny i wystrzału 
ze strzelby gładkolufowej, gdyż 
właściciel kantoru nie chciał dobro-

wolnie oddać pieniędzy. Właściciel 
kantoru został ranny w stopę, ale 
hałas usłyszeli domownicy i po-
śpieszyli mu z pomocą. Bandyta 
został obezwładniony i oddany 
w ręce policji. Drugi z bandytów 
zbiegł, jednakże po kilkunastu 
dniach został aresztowany.

(ER)

„Esa” nie daruje przestępcy
„Esa”, jak prawdziwa dama, 

jest nie tylko żywiołowa i piękna, 
ale i odważna oraz kompetent-
na. Ma cztery lata, ale od trzech 
pracuje w policji. Jest specjalist-
ką od tropienia ludzkich śladów, 
ale potrafi też brać udział w po-
ścigu za podejrzanym i stanąć 
w obronie przewodnika. Pakiet 
zadań, jakie musi wypełniać, 
jest zatem niemały.

- Pies tropiący to chyba jedna 
z najtrudniejszych kategorii 
– mówi przewodnik i opiekun 
„Esy” sierżant sztabowy Robert 
Wójt. – Aby owczarek nadawał 
się do służby, musiał wraz ze 
mną zaliczyć 5-miesięczny kurs 

w Sułkowicach, a wcześniej 
udowodnić, że nie boi się strze-
laniny, skoków czy bandyty-po-
zoranta, że potrafi się poruszać 

w trudnym terenie, np. na śliskiej 
powierzchni. 

Te wszystkie predyspozycje po-
trzebne są podczas służby. „Esa” 

uczestniczy w zabezpieczaniu 
imprez masowych, np. meczów 
piłkarskich. Jak się okazuje, pre-
zentuje wówczas prawdziwy hart 
ducha i dzielność. Choć jest naj-
częściej w kagańcu, gdy wkroczy 
do akcji - każdy bandzior powi-
nien raczej modlić się i wiać gdzie 
pieprz rośnie, jeśli oczywiście 
owczarek da mu szansę… 

Policyjny owczarek już niejed-
nokrotnie uczestniczył w tropie-
niu złodziei. Jest w tym specjali-
stą. Zapewne podstawą sukcesów 
czworonoga jest wyszkolenie 
i predyspozycje, ale i bezustanne 
doskonalenie. Co tydzień wraz 
z przewodnikiem uczestniczy 
w szkoleniu z pozorantem. A że 
pies jest dobry – świadczy najle-
piej VI miejsce zajęte w tym roku 

w mistrzostwach województwa 
i zostawienie w tyle ponad dwu-
dziestu konkurentów.

„Esa” ma jeszcze przed sobą 
wiele lat policyjnej służby. Na za-
służoną emeryturę będzie mogła 
przejść dopiero po 9 roku życia, 
a jeśli kondycja pozwoli – nawet 
rok czy dwa lata później. Zwykle 
policyjne psy na stare lata zostają 
ze swoimi opiekunami. Zresztą ona 
już od lat mieszka w domu swoje-
go przewodnika Sierżant Wójcik 
w policji pracuje już 9 lat, w tym 9 
na terenie Tuszyna i Rzgowa.

W powiecie łódzkim wschod-
nim aktualnie służbę pełnią trzy 
pieski: dwa tropiąco-patrolowe 
i jeden wyspecjalizowany w tro-
pieniu narkotyków.

(P)

Rada Powiatu Łódzkiego Wschodniego

Odnaleziono zwłoki mężczyzny
Jak informuje Komenda Po-

wiatowa Policji w Koluszkach, 
14 listopada br. o godz.13.10 
w miejscowości Kalinko pra-

cownik zakładu wodociągów 
zauważył zwłoki leżące w po-
bliżu zbiorników osadowych. 
Mężczyzna powiadomił poli-

cję. Na miejsce przybyła ekipa 
dochodzeniowo-śledcza oraz 
biegły z zakresu medycyny sądo-
wej. Podczas oględzin ustalono, 

że zwłoki mężczyzny w wieku 
około 30-50 lat znajdują się 
w stanie daleko posuniętego 
rozkładu, więc zostały zabezpie-
czone do dalszych badań. Pod 
nadzorem prokuratora policjanci 
z komisariatu w Rzgowie ustalą 

tożsamość mężczyzny oraz oko-
liczności jego śmierci. 

Przypuszcza się, iż znalezione 
zwłoki mogą mieć związek z za-
ginionym kilka miesięcy temu 
mieszkańcem naszej gminy. Wy-
jaśnią to specjalistyczne badania.
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